

2166 (XLV). Terms of reference of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1979

The Trusteeship Council,

Having decided to dispatch a periodic visiting mission to the Trust Territory of the Pacific Islands in 1979,

Having decided that the Visiting Mission should be composed of members of the Council wishing to participate, except the Administering Authority, which will provide an escort officer,⁴

Having decided that the Visiting Mission should visit the Trust Territory early in 1979 for a period of approximately six weeks,

1. Directs the Visiting Mission to investigate and report as fully as possible on the steps taken in the Trust Territory of the Pacific Islands towards the realization of the objectives set forth in Article 76 (b) of the Charter of the United Nations and to pay special attention to the question of the future of the Territory, in the light of the relevant Articles of the Charter and the Trusteeship Agreement;

2. Directs the Visiting Mission to give attention, as may be appropriate in the light of discussion in the Trusteeship Council and of resolutions adopted by it, to issues raised in connexion with the annual reports on the administration of the Territory in the petitions received by the Council concerning the Territory, in the reports of the previous periodic visiting missions to the Territory and in the observations of the Administering Authority on those reports;

3. Directs the Visiting Mission to receive petitions, without prejudice to its action in accordance with the rules of procedure of the Council, and to investigate on the spot such of the petitions as, in its opinion, warrant special investigation;

4. Requests the Visiting Mission to submit to the Council as soon as practicable a report on its visit to the Trust Territory of the Pacific Islands containing its findings, with such observations, conclusions and recommendations as it may wish to make;

5. Requests the Secretary-General to provide the necessary staff and facilities to assist the Visiting Mission in the performance of its functions.

*1480th meeting
31 May 1978*

2166 (XLV). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique en 1979

Le Conseil de tutelle,

Ayant décidé d'envoyer en 1979 une mission de visite périodique dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique,

Ayant décidé que la Mission de visite serait composée des membres du Conseil qui souhaiteraient y participer, à l'exception de l'Autorité administrante, laquelle fournira les services d'un agent chargé d'escorter la Mission⁴,

Ayant décidé que la Mission de visite se rendrait dans le Territoire sous tutelle au début de 1979 et que la visite durera environ six semaines,

1. Charge la Mission de visite d'enquêter et de faire rapport aussi complètement que possible sur les mesures prises dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique pour atteindre les objectifs énoncés à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte des Nations Unies et d'accorder une attention particulière à la question de l'avenir de ce territoire, en tenant compte des articles pertinents de la Charte et de l'Accord de tutelle;

2. Charge la Mission de visite d'étudier, en s'inspirant le cas échéant des débats du Conseil de tutelle et des résolutions qu'il a adoptées, les questions soulevées à propos des rapports annuels sur l'administration du Territoire dans les pétitions reçues par le Conseil au sujet du Territoire, dans les rapports des missions de visite périodiques précédentes et dans les observations faites au sujet de ces rapports par l'Autorité administrante;

3. Charge la Mission de visite de recevoir des pétitions, étant entendu qu'elle le fera conformément au règlement intérieur du Conseil, et d'enquêter sur place au sujet des pétitions reçues qui appelleraient, à son avis, une enquête spéciale;

4. Prie la Mission de visite de présenter au Conseil, aussitôt que faire se pourra, un rapport sur sa visite dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique, dans lequel elle consignera ses constatations, ainsi que les observations, conclusions et recommandations qu'elle jugera bon de présenter;

5. Prie le Secrétaire général de fournir tout le personnel et l'assistance nécessaires à l'accomplissement des tâches de la Mission de visite.

*1480^e séance
31 mai 1978*

⁴At its 1480th meeting, on 31 May 1978, the Council decided that the nominations to be submitted would be approved automatically when received.

⁴A sa 1480^e séance, le 31 mai 1978, le Conseil a décidé que les candidatures qui seraient proposées seraient automatiquement approuvées lorsqu'elles seraient communiquées.